

表 74 重大傷病門診醫療費用申報狀況

中華民國97年

單位：件,點

重大傷病種類	件數 Cases	點 數 RVU
總 計	8,734,769	65,141,681,047
需積極或長期治療之癌症	3,912,675	18,256,213,159
先天性凝血因子異常(血友病)	17,009	2,024,477,916
嚴重溶血性及再生不良性貧血	30,485	285,110,479
慢性腎衰竭(尿毒症)必須定期透析治療者	1,221,835	32,839,265,463
需終身治療之全身性自體免疫症候群	674,523	2,228,312,603
慢性精神病	1,799,091	4,552,266,074
先天性新陳代謝疾病	95,010	1,005,401,229
心、肺、胃腸、腎臟、神經、骨骼系統等之先天性畸型及染色體異常	173,983	424,297,472
燒燙傷面積達全身百分之二十以上；或顏面燒燙傷合併五官功能障礙者	5,332	7,107,870
接受腎臟、心臟、肺臟、肝臟及骨髓移植後之追蹤	112,738	1,256,941,304
小兒麻痺、腦性麻痺、早產兒所引起之神經、肌肉、骨骼、肺臟等之併發症者(殘障等級在中度以上)	140,075	323,814,639
重大創傷且其嚴重程度到達創傷嚴重程度分數16分以上者	52,905	114,955,490
因呼吸衰竭需長期使用呼吸器者	29,223	384,061,806
因腸道大量切除或失去功能，或其他慢性疾病引起嚴重營養不良者，給予全靜脈營養已超過30天，口攝飲食仍無法提供足量營養	888	7,934,735

備註：1.資料來源為二代倉儲之門診、住診及藥局明細清單檔中部分負擔為001之申報案件。

2.重大傷病類別係透過重大傷病領證檔及明細清單之主診斷認定。

Table 74 Outpatient Medical Benefit Claims of Major Illness/Injury

2008

Unit:Case,RVU

平均每件點數 Average RVU Per Case	Category of Major Illness/Injury
7,458	Grand Total
4,666	Cancer Requiring Active or Long-term Treatment
119,026	Congenital Coagulation Disorders (Hemophilia)
9,352	Severe Hemolytic and Hypoplastic Anemia
26,877	End-stage Renal Disease
3,304	Generalized Autoimmune Syndrome Requiring Lifelong Treatment
2,530	Chronic Psychotic Disorder
10,582	Congenital Metabolic Disease
2,439	Congenital Cardiac, Pulmonary, Gastrointestinal, Renal, Neurological, and Skeletal Malformation and Chromosomal Abnormalities
1,333	Burn of >20% of Total Body Surface, Burn Confined to Eye and Adnexa, Burn of Face and Head, Deep Necrosis of Underlying Tissue (Deep Third Degree) with Loss of a Body Part
11,149	Follow-up Treatment After Kidney,Heart, Lung, Liver, or Bone Marrow Transplant
2,312	Poliomyelitis, Cerebral Palsy, and Neurological, Muscular, Skeletal, Pulmonary Complications in Premature Infants (Where the Degree of Impairment is Medium or Higher)
2,173	Major Trauma Rated 16 or Above on the Severity Scale
13,142	Respirator-dependent Patients
8,936	Total Parental Nutrition Patients Suffering From Severe Malnutrition Due to Major Enterectomy, Absorption Failure, or Other Chronic Disease, Already on a Fully Intravenous Diet for More Than 30 Days, and Still Unable to Obtain Sufficient Nutrition Through an Oral Diet

Notes: 1.Data source comes from the 001 cases (copayment exempted for catastrophic patients) of the detailed files of ambulatory care, hospitalization and prescriptions dispense.

2.Classification of major illness is based on catastrophic card issuance file and major disease diagnostic of detailed files.

表 74 重大傷病門診醫療費用申報狀況 (續完)

中華民國97年

單位：件,點

重大傷病種類	件數 Cases	點 數 RVU
因潛水、或減壓不當引起之嚴重型減壓病或空氣栓塞症，伴有呼吸、循環或神經系統之併發症且需長期治療者	69	160,185
重症肌無力症	26,069	53,969,262
先天性免疫不全症	2,168	18,161,005
脊髓損傷或病變所引起之神經、肌肉、皮膚、骨骼、心肺、泌尿及胃腸等之併發症者（其殘障等級在中度以上者）	93,074	192,419,800
職業病	54,030	86,850,196
急性腦血管疾病	75,362	243,931,853
多發性硬化症	10,121	141,394,765
先天性肌肉萎縮症	4,435	12,712,136
先天性水泡性表皮鬆懈症（穿山甲症）	739	3,000,594
漢生病	11,757	14,052,618
肝硬化症	151,481	370,927,009
早產兒出生3個月後評定為中度殘障	1,185	3,221,315
烏腳病	1,507	2,606,418
運動神經元疾病使用呼吸器或殘障中度	4,743	39,693,827
庫賈氏症	102	382,667
罕見疾病	25,990	234,878,197
其他	6,166	13,158,962

Table 74 Outpatient Medical Benefit Claims of Major Illness/Injury
(Cont'd)

2008

Unit:Case,RVU

平均每件點數 Average RVU Per Case	Category of Major Illness/Injury
2,322	Severe Decompression Sickness or Aeroembolism Caused by Scuba Diving or Improper Decompression and Accompanied by Respiratory, Circulatory, or Neurological Complications, and Requiring Long-term Treatment
2,070	Myasthenia Gravis
8,379	Congenital Immunodeficiency Disorders
2,067	Neurological, Muscular, Cutaneous, Skeletal, Cardiopulmonary, Urological, or Gastrointestinal Complications Due to Spinal Injury or Myeletterosis (Where the Degree of Impairment is Medium or Higher)
1,607	Occupational Disease / Injury
3,237	Acute Cerebrovascular Disease
13,971	Multiple Sclerosis
2,866	Congenital Muscular Dystrophy
4,060	Congenital Vesicular Epidermolysis
1,195	Leprosy
2,449	Cirrhosis of Liver
2,719	Premature Infants Determined to Have Medium Disability Three Months after Birth
1,730	Black Foot Disease
8,369	Motor Neurone Disease with Ventilator Support or Medium Disability
3,752	Creutzfeldt Jakob Disease
9,037	Rare Disease
2,134	Others